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Protokół Nr 12/19
z posiedzenia

Komisji Finansowo-Gospodarczej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 10 grudnia 2019 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonał wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller. Wiceprzewodniczący
stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Finansowo-Gospodarczej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności
obrad, przebywało 9 radnych, pozostali radni doszli w czasie komisji (lista obecności radnych
w załączeniu do protokołu). Obrady rozpoczęto 10 grudnia 2019 r. o godz. 16:00,
a zakończono o godz. 18:56 tego samego dnia. Obrady miały miejsce w sali Urzędu Miasta
(pok. 229). W posiedzeniu wzięło udział 12 członków.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych

i społeczno-gospodarczych;
2. Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej;
3. Joanna Hariasz – Skarbnik Miasta;
4. Monika Orpel-Śmigielska – kierownik Biura Prawnego;
5. Agnieszka Zimny - Ilnicka – kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego w

Kędzierzynie Koźlu;
6. Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki w

Kędzierzynie Koźlu;
7. Beata Pierzchlewicz – kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych

w Kędzierzynie Koźlu;
8. Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
9. Danuta Ceglarek – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie

Koźlu;
10. Ewa Krahl – dyrektor MZOOiW w Kędzierzynie Koźlu;
11. Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa;
12. Maja Dobber-Mrożek – zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw

Socjalnych i Zdrowia;
13. Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego w Kędzierzynie Koźlu;
14. Jacek Bednarek – kierownik Wydziału Informatyki i Ochrony Informacji;
15. Teresa Głuszek – kierownik Informacji i Promocji Miasta;
16. Maciej Barć – kierownik Wydziału Działalności Gospodarczej w Kędzierzynie Koźlu;
17. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

i Planowania Przestrzennego;
18. Marek Mazurkiewicz – kierownik Wydziału Zarządzania Drogami;
19. Piotr Pabisz – Dyrektor Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu,
20. Stanisław Węgrzyn – Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w

Kędzierzynie-Koźlu,
21. Zenona Kuś – dyrektor Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie Koźlu;

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
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3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2020 w zakresie działania komisji.
5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle części osiedla Lenartowice –
rejon ul. Połanieckich.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2019.
8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej

prognozy finansowej na lata 2019-2035.
9. Propozycje planu pracy komisji na 2020 rok.
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie porządku obrad.
Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller poinformował, że do proponowanego
porządku obrad nie wpłynęły dokumenty dodatkowe, zapytał czy radni wnoszą o poszerzenie
porządku, wobec ich braku, poddał pod głosowanie przyjęcie zaproponowanego porządku
obrad.
Głosowano w sprawie:
przyjęcie porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (9)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (3)
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2020, (zarządzenie wraz z załącznikami
stanowi załącznik do nin. protokołu).

Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller otworzył dyskusję w sprawie projektu budżetu
miasta na rok 2020, poprosił o zadawanie pytań pani skarbnik miasta.

Radny Wiesław Fafara poinformował, że w budżecie miasta na 2019 r. były dwa zadania na
wykonanie wałów przeciwpowodziowych miasta a w budżecie na rok 2020 jest tylko jedno
zadanie w kwocie 500 tys. zł dot. zapytał czego dotyczy i jaki zakres zostanie wykonany za
kwotę 500 tys. zł.

Kierownik Józef Muc wyjaśnił, że przy realizacji tego zadania są na etapie wyceny gruntów
przez wojewodę, pieniądze są przeznaczone na wykup gruntów.

Radny Wiesław Fafara zapytał  o drugie zadanie, dot. budowy wałów koło oczyszczalni
ścieków.

Kierownik Józef Muc wyjaśnił, że zadanie dot. budowy wałów koło oczyszczalni ścieków jest
realizowane przez Wody Polskie, zadaniem gminy był wkład finansowy w wysokości 101 tys.
zł, na wykup wałów, pieniądze zostały przekazane dalej zadanie realizowane jest przez spółkę
Wody Polskie.



3

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał o z zadania z zakresu gospodarki mieszkaniowej, gdyż
zadłużenie mieszkańców jest wysokie sięga ponad 20 mln zł, zapytał czy są naliczane odsetki.
W której pozycji są księgowane wpływy z odsetek.

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że MZBK stale prowadzi windykację długów, nalicza też
odsetki za zwłokę w opłatach. W paragrafie 0 92 w pozycji są księgowane wpływy z
pozostałych odsetek, w kwocie 130 tys. zł.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o z czego wynika zaplanowana kwota 303 tys. zł dot.
gospodarki mieszkaniowej wpływy z tytułu przekształcenia z użytkowania wieczystego,

Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
i Planowania Przestrzennego, wyjaśniła, że wydział przygotował szacunek przy założeniu, że
wpłata będzie z 60 % bonifikatą, założona kwota była do wpłat które mają nastąpić, dane
przedstawione były na podstawie ustawy, która nie miała modyfikacji. W tym roku
budżetowym, przy przekształceniu zostały wprowadzone 99% bonifikaty, dlatego szacunek
jest inny i dlatego następuję rozbieżność w kwotach.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej sprostował odpowiedz dot. wykupu wałów, jest to zadanie inwestycyjne,
pieniądze nie są przeznaczone na wykup terenu zał. nr 8 lecz na inwestycję na budowę wału,
z zastawką na potoku Lineta. Na wykup terenu środki są w Wydziale Geodezji.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o budżet remontowy MZBK, wnioskowano
o zwiększenie tego budżetu, lecz został on zmniejszony, zapytał o przyczynę.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że budżet został przygotowany zgodnie z możliwościami gminy. Coraz
więcej zadań i płatności jest na barkach samorządu. W czasie roku, będą się starać
o zwiększenie budżetu remontowego MZBK.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o kwotę 1 500 tys. zł na rzecz Straży Miejskiej.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że pieniądze zostaną przeznaczone na rozbudowę monitoringu.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o kwotę 300 tys. zł przeznaczoną na oświetlenie ulic,
skoro wymieniono lampy na ledowe i miały być oszczędności.

Wiceprezydent Artur Maruszczak – wyjaśnił, że są oszczędności i dlatego jest potrzebne tylko
300 tys. zł, ponieważ wzrosła cena energii. Gmina jest właścicielem tylko połowy lamp i
punktów oświetleniowych, pozostała druga połowa lamp należy do firmy Tauron. Równieżna
przy nowych ulicach gmina buduje nowe oświetlenia, dokłada oświetlenia, co wpływa na
koszty.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o zadanie dot. zadań o charakterze ekologicznym,
z załącznika nr 6, str. 4, pozycja 28 w kwocie 500 tys. zł, pozycja 29 w kwocie 200 tys. zł ,
pozycja 30 kwota 100 tys. zł, o kwoty przeznaczone o dofinansowanie inwestycji
o charakterze ekologicznym, które są rozbite na trzy kwoty.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że środki w kwocie 500 tys. zł dotyczą dofinansowania na wymianę
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pieców, fotowoltaikę, pompy ciepła przez Urząd Miasta, kolejne pozycje 29 i 30 dotyczą
dofinansowania z Urzędu Wojewódzkiego dofinansowania tylko na wymianę pieców.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o zmniejszenie wpłacanych kwot składek na rzecz
Czystego Regionu, było 920 tys. zł a obecnie jest 880 tys. zł.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że kwota jest iloczyn i wynika z liczby mieszkańców oraz ustalonej
kwoty. Dotyczy nie tylko Czystego Regionu, ale również Związku Miast Polskich oraz Euro
Regionu Pradziad, wymienione są na str. 14.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o kwotę 3.500.000, 00. zł na utrzymanie centrum
Aktywności "Wodne oKKo".

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych wyjaśnił, że kwota na działanie Centrum Aktywności "Wodne
oKKo", została zaplanowana, tym samym powiększono środki na działalność sportową.

Prowadzenie obrad przejął przewodniczący komisji Andrzej Kopeć.

Radny Jacek Król zapytał o zwiększenie środków na komunikację z kwoty 9.200.000,00 zł do
kwoty 9.500.000,00 zł przy czym w 2019 dołożono jeszcze 1 milion zł., co dało kwotę 10 200
tys. zł. Zapytał czy nie jest to za mało?

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że jest to kwestia szacunków i możliwości gminy.

Radny Jacek Król zapytał o zadania inwestycyjne nr 4,5,6 załącznik nr 8, dot. ,,PT i
przebudowa” po 100 tys. zł. co będzie robione w tym zakresie.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że wszystkie zadania nazywają się ,,PT i przebudowa”, dotyczą
ciągłości realizacji zadań, za kwotę 100 tys. zostanie  pozyskane dokumentację i pozwolenia
na budowę. W kolejnych latach gmina przeznaczy dalsze zwiększone środki na realizację
zadań inwestycyjnych.

Radny Jacek Król zapytał o zadanie inwestycyjne nr 16, ,,przebudowa ul. Tuwima” o termin i
zakres prac.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że jest projekt przebudowy ul. Tuwima, na całej długości, realizacja
inwestycji zaplanowano na lata 2020-2021.

Radny Jacek Król zapytał o zadanie inwestycyjne ,,remont Rynku w Koźlu z ulicami
przyległymi”, co jeszcze będzie realizowane.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że jest jeszcze dużo prac do wykonania, planowana kwota 2 mln zł jest
za mała, w kolejnej kolumnie jest kwota 10 mln 900 tys. zł. Co powinno pokryć zakres prac.
Kwota 2 mln zł wystarczy na płatności za remont ul. Piramowicza i Anny.

Radny Jacek Król zapytał o zadanie inwestycyjne pod pozycją 28 dot. cmentarza
komunalnego.
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Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że planują wykonać dodatkowe kolumbaria, zainteresowanie jest duże,
są w trakcie uzyskiwania pozwolenia na budowę. Obawiają się, że do roku 2021 dostępne
kolumbaria zostaną wypełnione.

Radny Jacek Król zapytał o temat dot. poszerzenia terenu cmentarza lub zamiany gruntu
z nadleśnictwem Strzelce Opolskie.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że gmina podejmuje wszystkie możliwe działania
w tym kierunku, studium zostało zmienione, należy zmienić plan zagospodarowania
przestrzennego, stale trwają rozmowy z nadleśnictwem Strzelce Opolskie w tym zakresie.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. budowy wału na terenie Koźla.
Inwestycja jest wyczekiwana przez mieszkańców Koźla.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że rozpoczynają prace dot. budowy część wałów
z zastawką na Linetą. W środkach Wydziału Geodezji, są pieniądze z przeznaczone na
wykupy terenów.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. muszli w Koźlu, jest podana kwota
40 tys. zł, oraz kwota 200 tys. zł kwota na zagospodarowanie terenu kozielskich plantów oraz
kolejne środki na zagospodarowanie ciągów pieszo-rowerowych.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że są to oddzielne zadania, na zagospodarowanie terenu kozielskich
plantów pozyskano środki zewnętrznych marszałkowskich w kilku paragrafach.
W poprzedniej kadencji odnowiono muszlę koncertową w Koźlu, jest na nią zapotrzebowanie,
gmina planuje wykonać siedziska wokół. Kwota na zagospodarowanie tego terenu to ponad
2 mln zł.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. ścieżki rowerowej pomiędzy osiedlem
Pogorzelec i osiedlem Kłodnica.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że nie udało się zrealizować tej inwestycji w trybie zaprojektuj
i wybuduj, ponieważ wykonawca nie wywiązał się z umowy, należało odstąpić od umowy.
Urząd ponownie zamierza zrealizować to zadanie.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. przejścia dla pieszych pod ulicą
Dunikowskiego, koło stacji Orlen, obawia się, że spółka Wody Polskie, nie udzieli
pozwolenia, dla realizacji tej inwestycji.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że zadanie nazywa się ,,przejście przez ulicę”, a nie ,,pod ulicą”, są
również inne rozwiązania - warianty brane pod uwagę, w zależności od kosztów i uzgodnień.
W przyszłości jeden optymalny wariant zostanie zrealizowany. Na tym etapie nie można tego
rozstrzygnąć.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. o pozycję 45 na wykonanie ,,Alei
spacerowej”, zapytał o lokalizację.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że jest to zadanie z budżetu obywatelskiego, obok kanału Gliwiciego.
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Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. rewitalizację kompleksu muzeum co
zostanie tam wykonane.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że będą to prace zakończeniowe, muru zewnętrznego od strony Straży
Pożarnej. W przyszłości planują wykonać dokumentację dla budynku lamusa.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o inwestycje dot. budowy boiska na osiedlu Rogi.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej wyjaśnił, że jest to zadanie z budżetu obywatelskiego.

Radny Wiesław Fąfara zapytał o wydatki w dziale 855 ,,Rodzina”  na rok 2019 była kwota 22
500 tys. zł a na rok 2020 zaplanowano kwotę 25 mln zł.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że kwota dotyczy programu ,,500+’’ wzrost jest
spowodowany zmianą zasad, do 1 lipca 2019 r. wypłacane są świadczenia na pierwsze
dziecko. W 2021 r. planują, że potrzebna będzie kwota 55 mln zł.

Skarbnik Miasta dodała, że Wojewoda stale zwiększa środki na to zadanie, na koniec listopad
2020 r. w planie jest 35 mln zł. Otrzymano kolejne dwie decyzje w dniu (9.12.2019 r. )
o zwiększenie budżetu.

Radny Wiesław Fąfara zapytał o wydatki na utrzymanie świetlic szkolnych dot. kwoty
3 mln 100 tys. zł wzrosły do kwoty 3 mln 600 tys. zł, zapytał o powód wzrostu kwoty.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że wzrost tej kwoty wynika z powodu wzrostu
wynagrodzeń nauczycieli oraz  wzrostu cen za wyżywienie, energii.

Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller zapytał w jakim terminie będą budowane
boiska szkolne, czy w okresie działania szkoły, czy w czasie wakacji, płatność jest podzielona
na 2 lata.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że są to duże zadania, płatności są rozłożone na 2
lata, realizacja rozpocznie się w okresie wakacji ale ze względu na duży zakres, cykl
inwestycyjny może trwać w czasie roku szkolnego.

Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller zapytał o kwotę 3 mln 500 tys. zł za Centrum
Aktywności "Wodne oKKo", przed realizacją inwestycji radni byli informowani, że koszt
może wynieść ok.800 tys. zł, zapytał skąd jest tak duża różnica.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że wzrost tej kwoty wynika z powodu wzrostu
wynagrodzeń oraz  wzrostu cen energii, oraz należy odjąć kwotę 1 mln 500 tys zł. z dochodu.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zwrócił uwagę, że różniąca na wydatkach w dziale
kultura fizyczna z okresu sprzed działania Centrum Aktywności "Wodne oKKo", czyli za
rozliczony rok 2018 a to co jest planowane w roku 2020 to jest kwota 3 mln 840 tys. zł
a biorąc pod uwagę jeszcze dochody, to wychodzi kwota 2 mln 666 tys. zł. To jest kwota
planowana w związku z pojawieniem się tego obiektu.

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że w związku z pojawieniem się tego obiektu planują kwotę
3 mln 500 tys. zł  minus  kwotę 1 mln 500 tys zł, co daje kwotę 2 mln zł, która jest
bezpośrednio związana z obiektem. A kwota 600 tys. zł w dziale ,,wydatki bieżącym” jest
związana z utrzymaniem obiektów sportowych pozostałych, płacy, remontów, energii.
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Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller zapytał o kwotę 10 mln zł w dziale ,,wpływy
ze zbycia praw majątkowych”.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że są to pieniądze z KKPP.

Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller zapytał dlaczego organizację imprez
kulturalnych przejęła MBP, wcześniej organizacją imprez zajmował się MOSiR.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że rozszerzona została działalność MBK
o instytucję studnię, organizatorem wielu zdarzeń są gminne instytucje kultury, które się
wzajemnie uzupełniają w organizacji imprez.

Wiceprzewodniczący komisji Tomasz Scheller zapytał jak przelicza się opłaty dot. żłobków.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że przelicza się na podstawie zgłoszonych
projektów żłobkowych i od ilości miejsc, do stycznia należało zaplanować środki na to
zadanie.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że przedłożony budżet wg. niego jest
niepokojący, w żadnym innym do tej pory przedłożonym budżecie, wydatki bieżące były tak
blisko dochodów bieżących. Ma nadzieję, że skarbnik ostrożnie szacowała dochody i nie
przeszacowała wydatków, w obecnie planowanym budżecie różnica wynosi tylko 3 mln zł.
Gdyby to się sprawdziło, to oznaczałoby, że bazą dla naszych inwestycji przyszłych będą
tylko kredyty i środki ze źródeł zewnętrznych. Radny obawia się, że na inwestycje pozostanie
tylko wziąć kredyt. Zapytał jak bardzo na wydatki bieżące wpłynęło podniesienie płacy
minimalnej i jak wpływa na budżet. Ile jest to milionów złotych.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że podniesienie wynagrodzenia minimalnego oraz wzrost
wynagrodzeń nauczycieli we wszystkich jednostkach gminy oraz nauczyciele to prawie 10
mln zł. Subwencja na dzień dzisiejszych jest tylko o jeden milion większa, dochody są na tym
samym poziomie a należało zwiększyć wydatki. Wszystkie umowy gminy na oczyszczanie
miasta, na remonty, podpisane po przetargach, wszystkie ceny są wyższe niż w latach
poprzednich. wzrosły dotacje dla szkół niepublicznych i przedszkoli, żłobków ponieważ
zmieniła się ustawa i zmienił się - wzrósł wskaźnik, należy zwiększyć ponad 10 mln zł na
dotacje, a gminy muszą to finansować. Nadwyżka jest mała ale dopuszczalna i budżet się
zamyka.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał gdzie należy szukać wzrostu dochodu
w poszczególnych działach, czy może w subwencji oświatowej.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że dochody są zaplanowane ostrożnie, do poziomu możliwego
uzyskania ich.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy w związku z zadaniem ,,500+” oraz
rozszerzeniem tego programu, czy gmina ponosi dodatkowe koszty, które nie są zwracane
w dotacji.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że w pierwszych latach funkcjonowania programu
500+, rząd uwzględniał koszty administracyjne i osobowe na poziomie 1,5% a dzisiaj koszty
są na poziomie 0,85%. Należało zatrudnić pracowników, ale kwota zabezpiecza potrzeby.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o poz. 30 w załączniku 8, dot. budynku oficyny, czy
dotyczy remontu budynku Straży Miejskiej, zaplanowano kwotę 2 mln zł.
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Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że budynek Straży Miejskiej jest w złym stanie
techniczny, planują rozpocząć częściowy remont w kwocie 200 tys. zł w roku 2020, a
w kolejnym roku zostanie zrealizowana cała inwestycja.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał czego dot. remont ul. Przechodniej.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że remont ul. Przechodniej dot. ulicy, chodników,
dojazdu pożarowego, zagospodarowanie terenu czyli dot. tylko pasa ruchu drogowego.

Radny Adam Oczoś zapytał o zadania z zał. nr 8 dot. bioróżnorodności na osiedlu Azoty,
partnerstwo bioróżnorodności na Plantach Miejskich a również te same zadania są ujęte jako
inwestycje ze środków Unii Europejskiej, w różnych kwotach. Jak należy czytać te kwoty.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że kwoty wynikają z rozliczania, oddzielnie
należy wykazywać własne środki i oddzielnie środki pozyskane z programu regionalnego,
należy je wykazywać na oddzielnych paragrafach.

Radny Fabian Pszon zapytał ile z kwoty 3.500.000,00 zł przeznaczonych na utrzymanie
obiektu Centrum Aktywności "Wodne oKKo", zostanie pozyskanych ze sprzedaży biletów,
jak długo centrum będzie otwarte w ciągu roku, w jakich godzinach, jaki czas będzie otwarty
obiekt nie zadaszony, czy będzie można korzystać w czasie zajęć szkolnych.

Radny Fabian Pszon zapytał o rozbudowę gminnego systemu ostrzegania ludności.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że planują dochód ze sprzedaży biletów w kwocie
1 mln 500 tys zł, ale może on uleć zwiększeniu w ciągu roku, obiekt jest otwarty w godz. od
14-22, po wykonaniu kalkulacji opłacalności. Jeżeli dyrektor obiektu będzie miał umowy to
obiekt zostanie otwarty wcześniej, ale mogą wzrosnąć koszty obiektu. Przypomniał, że
rozmawiają o nowym obiekcie, otwartym od dwóch tygodni.

Dyrektor MOSiR Zenona Kuś poinformowała, że obiekt jest nowy, trudno oszacować koszty
utrzymania, po kilku miesiącach będą znane dokładne koszty utrzymania. Znając potrzeby i
funkcjonowanie rynku zadecydowano o otwarciu Centrum Aktywności "Wodne oKKo",
w godz. od 14:00 do 22:00, nie jest to basen pływacki lecz teren rekreacyjny. Korzystanie
z obiektu przez szkoły wymaga zgłoszenia, powoli zachęcają szkoły znajdujące się  nieopodal
do korzystania z obiektu, przypomiała, że na obiekcie musi być zapewniona opieka
ratowników.  W weekend obiekt będzie otwarty 10:00 do 22:00, a w wakacje do godz. 20:00,
lecz godziny otwarcia są płynne. W tym tygodniu zostanie otwarta grota sola, co wpłynie na
wzrost dochodów. W trakcie funkcjonowania obiektów mogą się zrodzić kolejne projekty, co
wpłynie na wzrost dochodów. Ceny za korzystnie z Centrum Aktywności "Wodne oKKo",
nie są wysokie.

Radny Fabian Pszon poinformował, że mieszkańcy twierdzą, że ceny za korzystanie z basenu
są nie atrakcyjne, może zmniejszenie ceny, wpłynęłoby na atrakcyjność obiektu.
Ma całkowicie inną prognozę co do cen i udziału z zysku z biletów. Obawia się, że po okresie
letnim, po zamknięciu basenu zewnętrznego, czy będzie opłacalny.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że zaproponowano uśrednioną cenę do tego
obiektu. Obiekt ma szansę rozwoju. Ościenne gminy są zainteresowane korzystaniem
z obiektu.
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Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, radnemu Fabianowi Pszon że należy
zmodernizować centralę gminnego systemu ostrzegania ludności, jest w złym stanie
technicznym.

Radny Fabian Pszon zapytał o dochody pod pozycją ,,kary za korzystnie ze środowiska”,
wpisana jest bardzo duża kwota.

Kierownik Gabriela Helbin-Golasz wyjaśniła, że środki z tytułu opłat i kar , w większości są
to opłaty które przychodzą z zewnątrz, są to kwoty za korzystanie ze środowiska, płacą je
przedsiębiorcy za emisję, za składowanie, zgodnie z Ustawą, proporcjonalne kwoty trafiają na
konta gmin oraz kary za wycinkę drzew.

Radny Tomasz Scheller przypomniał, że w przeszłości był informowany, że Centrum
Aktywności "Wodne oKKo", w godzinach porannych miał być przeznaczony dla seniorów,
których jest bardzo dużo w naszym mieście. Ceny naszego obiektu należy porównać do
cenami z korzystanie z Aquaparku w Tarnowskich Górach. Jego zdaniem ceny naszego
obiektu są nie atrakcyjne. Radny uważa, że obniżenie cen biletów może wpłynąć na większe
korzystanie z obiektów. Poinformował, że trudno jest znieść na stronie MOSiR cennik za
korzystnie z basenu.

Dyrektor MOSiR Zenona Kuś poinformowała, że jej zdaniem, cennik jest ogólnie dostępny,
nie zgadza się z informacją, że ceny są wysokie. W Centrum Aktywności "Wodne oKKo",, za
dodatkowo przekroczoną minutę na obiekcie dopłaca się tylko 0,17 groszy, a w innych
basenach ościennych, jest to ok. 0,30 groszy. Proponują również bilet godzinny. Należy
przekalkulować ceny, aby obiekt był w miarę dochodowy oraz dostępny dla ludzi. Będą
proponować obiekt seniorom, jeżeli takie grupy się znajdą, na razie kompletują grupy
seniorów na zajęcia.

Radny Tomasz Scheller poinformował, że należy myśleć jak menadżer, aby jak najlepiej
sprzedać obiekt, a nie jak dyrektor. Wchodząc do Aquaparku nigdy nie zwraca uwagi na cenę
za dodatkowo przekroczone minuty, ważna jest dla niego cena bazowa i stara się trzymać
czasu. Nie powinno się czekać na seniorów lecz ich samodzielnie informować i zachęcić
niższą ceną niż w cenniku. Należy maksymalnie wykorzystać potencjał obiektu. Wcześniej
informowano, że pływania sportowa na osiedlu Śródmieście jest bardzo oblężona dlatego jest
potrzebny kolejny dodatkowy obiekt, który powstał.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć do przeprowadzonej dyskusji dodał, że nie jest
prawdą jak twierdzi dyrektor MOSiR, że jak zwiększamy ceny to zwiększają się dochody, jest
wprost przeciwnie jak zwiększymy ceny to dochody mogą spaść.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło ponownie przypomniał, że rozmawiają o nowym obiekcie,
działa dopiero dwa tygodnie, prowadzą rozmowy z wieloma stowarzyszeniami oraz gminami
ościennymi do korzystania z tego basenu.

Radny Tomasz Scheller odpowiedział, że od półtorej roku jest zatrudniony kierownik obiektu,
który brał przez ten okres wypłatę, miał czas przygotować strategię i plan marketingowy.
Przez półtorej roku miał zrobić terminarz, analizę cen, przeprowadzić spotkania i zachęcić
stowarzyszenia do korzystania z tego obiektu. Obiekt powinien był wystartować już
z najlepszym planem i potencjałem.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć uważa, że takimi działaniami dochody są zawężane
a koszty pozostają bez zmian, jest zaniepokojony słowami wiceprezydenta, szczególnie w
kwestii wynajmowania obiektu innym gminom, Obawia się, że mieszkańcy gminy która
wyłożyła pieniądze na ten obiekt, nie będą mieli w tym czasie możliwość skorzystania.
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Przytoczył również przykład działania stadionów typu Orlik, który w weekendy jest otwarty
dopiero od godz. 14, uważa, że powinien być otwierany dużo wcześniej.

Radny Fabian Pszon uważa, że warto byłoby podnieść kwotę przewidzianą za przekroczenie
czasu, a obniżyć cenę bazową. Zapytał o koszt biletu za grotę solną.

Dyrektor MOSiR Zenona Kuś poinformowała, że koszt biletu za godzinę korzystania z groty
solnej to 9 zł.

Radna Ewa Czubek zwróciła uwagę dyrektor MOSIR, że basen nie miał być dla elity tylko
dla zwykłych ludzi. Kwota bazowa cen powinna zostać obniżona. Proponuje porównać cennik
z cenami basenu H2O z Raciborza w którym jest bardzo dużo atrakcji. Nie po to gmina
wydała takie duże środki, aby basen stał pół dnia pusty. Obiekt powinien być dostępny dla
mieszkańców miasta.

Radny Grzegorz Chudomięt uważa, że trudno będzie rozróżnić mieszkańca Kędzierzyna-
Koźla a mieszkańców innej gminy. Również uważa, że dawno miał być rozpisany biznes plan
dla tej inwestycji. Zapytał czy został przygotowany biznesplan dla tej inwestycji.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło poinformował, że przed budową planowano koszt i
dochody, porównywano ceny obiektów znajdujących się w najbliższej okolicy, cena za
korzystanie z baseny jest uśredniona. Frekwencja na basenie wieczorami jest
satysfakcjonująca.

Radny Andrzej Kopacki uważa, że cena biletu za wstęp na basen powinna być adekwatna do
ilości atrakcji.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że za jakiś czas komisja powróci do
dyskusji na temat dochodów i kosztów dot. basenu ,,Wodne Okko”.

Radny Jacek Król zapytał w kontekście wypowiedzi wiceprezydenta, że płaca minimalna nie
powinna zawierać dodatków strażowych. Jakich jeszcze dodatków nie powinna zawierać.

Wiceprezydent Wojciech Jagiełło poinformował, że płaca nie może zawierać dodatku
stażowego.

Radny Jacek Król zapytał czy były już zajęcia w sali chemicznej.

Dyrektor MOSiR Zenona Kuś poinformowała, że nie.

Radny Jacek Król uważa, że rentowości obiektu basenu na którą liczą radni może być płonna,
tego typu obiekty nie są rentowne. Również uważa, że cena za bilet na basen jest za wysoka,
w porównaniu do innych basenów ościennych. Lecz koszty są nie zależne od nas i zysku
dużego na tym nie zrobimy. Najważniejsze w tego typu obiekcie jest jego dostępność, aby
uzupełniał obiekty już dostępne. Obiekt powinien być właściwie wykorzystany.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć przypominał, że za kadencji poprzedniego
prezydenta został radzie przedstawiony biznes plan rentowego aquaparku, może trzeba do
tego pomysłu powrócić i sprawdzić jak to zrobić.

Wobec wyczerpania dyskusji przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod
głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2020.
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Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew
PRZECIW (2)
Wiesław Fąfara, Jacek Król
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (2)
Grzegorz Chudomięt, Ireneusz Wiśniewski

Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 2,
„wstrzymujących się” - 2, pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2020,

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035 (zarządzenie
wraz z załącznikami stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie, wobec wyczerpania
dyskusji w poprzednim punkcie i braku osób chętnych do dalszej dyskusji, poddał pod
głosowanie ww. projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035.
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew
PRZECIW (2)
Wiesław Fąfara, Jacek Król
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (2)
Grzegorz Chudomięt, Ireneusz Wiśniewski

Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 2,
„wstrzymujących się” - 2, pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej
na lata 2020-2035.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć  ogłosił przerwę (od 18:11 do 18:28)
Po przerwie
Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle części osiedla Lenartowice
– rejon ul. Połanieckich (projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że  jest kworum, wznawia obrady
komisji, obrady Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle są
prawomocne, otworzył dyskusję w sprawie .
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Wiceprezydent Artur Maruszczak udzielił szczegółowych wyjaśnień w temacie, poprosił o
pytania. Radnym została wyświetlona mapa oraz pozostała dokumentacja.

Radny Dominik Szustakiewicz czy planowana obwodnica, będzie przechodziła przez teren
z ww. projektu uchwały.

Wiceprezydent Artur Maruszczak wyjaśnił, że nie. Dodał, że przedstawione wyliczenia są
zgodne z planem, ale w perspektywie wieloletniej.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle części osiedla Lenartowice –
rejon ul. Połanieckich.

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Jacek Król, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (12 głosów ,,za”)  zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2019.
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie.

Radny Tomasz Scheller zapytał o wymienione 10 mln zł, gdyż w ww. projekcie jest zmiana,
paragrafu 780 ,,wpływy ze zbycia praw majątkowych”  następuje zmian na inny paragraf  770
czy chodzi o tą samą kwotę ?

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że pieniądze na paragrafi 780 gdzie zmniejszamy o kwotę 10 mln
zł, są to pieniądze które były planowane z KKPP. A pieniądze które zwiększamy na
paragrafie 077 wpłaciła firma Foosung za zakup działki na Polu Południowym w
Kędzierzynie-Koźlu

Radny Tomasz Scheller zapytał za ile firma Foosung kupiła dwie działki działki na Polu
Południowym w Kędzierzynie-Koźlu.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że za kwotę 10 mln 066 tys. zł.

Radny Tomasz Scheller zapytał dlaczego nie wprowadza się całej kwoty 10 mln 066 tys. zł.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zapłacono prowizję ze sprzedaży.

Radny Tomasz Scheller wskazał na lakoniczne wyjaśnienie tej operacji, nieczytelne.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał o drobną kwotę 20 zł.
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Skarbnik Miasta wyjaśniła, że dotyczy rozliczenia dotacji z niepublicznym przedszkolem
,,Espero”, po zmianie przepisów, należało podnieść plan o 20 zł.

Radny Grzegorz Chudomięt również wskazał na lakoniczne opisy uzasadnień w projekcie
budżetu szczególnie zadań statutowych.

Radny Adam Oczoś poprosił o wyjaśnienia dot. postępowania sadowego i procedury
odwoławczej oraz informacji, że pieniędzy nie pozyska się w tym roku.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć wyjaśnił, że o tym informuje projekt budżetu na
2020 r., te środki są zaplanowane.

Wiceprezydent Artur Maruszczak udzielił szczegółowych wyjaśnień w temacie, że zakłady
Azotowe, miały możliwość złożenia zażalenia na to postępowanie, skorzystali z tego, to
przedłuża blokadę tych środków.

Radny Adam Oczoś zapytał kiedy kończy się postępowanie odwoławcze.

Wiceprezydent Artur Maruszczak udzielił wyjaśnień, że termin wskaże sąd.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2019..

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Jacek Król, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz

Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: ,,za” - 8, „przeciw” - 1,
„wstrzymujących się” - 3, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie miasta na rok 2019.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2035. (projekt uchwały stanowi załącznik do
protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie, wobec braku osób
chętnych do dyskusji, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2019-2035.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (8)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Jacek Król, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: ,,za” - 8, „przeciw” - 1,
„wstrzymujących się” - 3, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2035.

Ad 8.
Propozycje planu pracy komisji na 2020 rok.

Przewodniczący komisji poprosił o propozycje do planu pracy, który zostanie przyjęty w
styczniu 2020 r.

Ad 9.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Radny Grzegorz Chudomięt zaproponował wprowadzenie ogólnej informacji na temat
struktury budżetu wstecz, w formie wykresów kołowych, ile wydawano np: na oświatę wstecz
ileś lat, aby zobaczyć ciąg wydarzeń w którą stronę gmina zmierza. Ogólną syntetyczną
strukturę budżetu, z podziałem na działy, z kilkoma wykresami, lata wstecz, działów
podstawowych. Wniesie tę propozycję do planu pracy. Proponuje miesiąc styczeń.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poparł propozycję radnego Grzegorza Chudomięta,
aby radni zapoznali się jak kształtuje się struktura budżetu na poziomie kilku lat.

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że w sprawozdaniu z wykonania budżetu, można znaleźć te
informacje i wszystkie dane.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć dodał, że dane w sprawozdaniu są zbyt ogólne.
Interesuje go struktura wydatków bieżących gminy, gdzie rosną koszty, ponieważ z
wydatkami majątkowymi bywa różnie. Zaproponował również, aby radni zastanowili się jak
powinny wyglądać sprawozdania z wykonania budżetu, proponuje złożyć stosowny wniosek
radnym, aby sprawozdanie uzupełnić o dodatkowe dane.

Kolejny termin komisji został ustalony na 27 stycznia 2020 r.

Ad 10.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć, podziękował za aktywne uczestnictwo
w posiedzeniu komisji, po czym zakończył obrady o godz. 18:56.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Andrzej Kopeć (-)
Protokołowała

Anna Dworaczek


